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P R O T O K Ó Ł   Nr XI/07  
 
z jedenastej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu                       
17 grudnia 2007  roku w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod 
przewodnictwem radnego Grzegorza Wawrzonkowskiego - 
Przewodniczącego Rady Gminy.  
======================================================= 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 10 - zakończono o godz. 11 30. 

 
Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 15 

 
Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 

 
1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pan Wiesław Ochtabiński  - Sekretarz Gminy  
3  Kierownicy referatów UG 
4. Pan Bogusław Sokalski  - Radca Prawny 
5. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . .   - 34 
6. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . .  -   8 
  

 
P R Z E B I E G     O B R A D :  

                                        

Ad.pkt.1. 
 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski otwierając 

obrady przywitał wszystkich  radnych, zaproszonych gości, oraz  sołtysów.          
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił 
radnych  o zgłaszanie uwag do przedstawionego porządku obrad.  
  PoniewaŜ nikt nie zgłaszał Ŝadnych uwag,  jednogłośnie przyjęto 
porządek dzienny obrad w brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z X zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja Przewodniczących komisji rady o działalności komisji w 

okresie międzysesyjnym. 
6. INTERPELACJE  RADNYCH. 
7. Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2008 rok. 
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       a) podjęcie uchwały w sprawie zasad wynagrodzenia nauczycieli, 
ustalenia regulaminu określającego  wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 
funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników 
wynagrodzenia, a takŜe wysokości, szczegółowych zasad 
przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 

8. Uchwalenie „ Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania   
problemów alkoholowych i narkomanii” na 2008 rok.  

     a) podjęcie uchwały w sprawie Gminnego programu profilaktyki i    
          rozwiązywania problemów  alkoholowych i narkomanii” na 2008 rok.   

9. Dokonanie  zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2007 rok. 
       a)  podjęcie uchwały w sprawie zmian w  budŜecie gminy Karniewo na    
           2007 rok 
10. Zajęcie stanowiska w sprawie zamiaru likwidacji Publicznej Szkoły 

Podstawowej  w  Łukowie.  
       a) podjęcie uchwały w sprawie  zamiaru likwidacji Publicznej Szkoły    
           Podstawowej w Łukowie, 
11. Uchwalenie planu pracy Rady Gminy oraz stałych Komisji Rady Gminy  

Karniewo na  2008 rok. 
a) podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady oraz stałych Komisji 

Rady Gminy  Karniewo na   2008 rok. 
12. Podjęcie uchwał w sprawach:  

 a)  udzielenia pomocy finansowej dla powiatu makowskiego, 
       b) nabycia działki na poszerzenie drogi gminnej.   
       c) zmieniającą uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku                  

       od środków transportowych, 
    d) wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu     
  zawarcia umowy dzierŜawy,   

13. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
14. Wolne wnioski i zapytania. 
15. Zamknięcie obrad. 
 
Ad.pkt.3. 
                

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ protokół z poprzedniej sesji 
jest do wglądu w biurze Rady jak równieŜ wyłoŜony przed rozpoczęciem 
obrad. Poprosił o zgłaszanie uwag i wniosków co do treści protokołu. 

PoniewaŜ nikt z radnych nie zgłaszał Ŝadnych uwag, radni jednogłośnie 
bez odczytywania przyjęli protokół z X zwyczajnej sesji, odbytej w dniu                   
27 listopada 2007 roku.  
 
Ad.pkt.4. 
           
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności 
Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
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Do przedstawionej przez Wójta informacji o działalności w okresie 
międzysesyjnym – uczestnicy obrad Ŝadnych uwag nie wnosili.  

Jednocześnie Pan Stopa poinformował, Ŝe w dniu 3 grudnia na 
wspólnym posiedzeniu wszystkich problemowych  komisji Rady, gdzie w 
wyniku negocjacji – przy stawce 5.000 zł. dzierŜawy miesięcznie wybrano 
dzierŜawcę budynku ośrodka zdrowia w Karniewie jak równieŜ objęcie 
mieszkańców opieką medyczną, Panią Doktor Alinę Karczewską. Wójt 
będzie mógł podpisać umowę, ale konieczna jest jeszcze uchwała.      
  
Ad.pkt.5. 
  
 Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili ustne 
informacje o działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym.  

 Radna Barbara Kuczyńska -  Przewodnicząca Komisji Zdrowia, 
Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, iŜ komisja odbyła 
posiedzenie w dniu 14 grudnia na którym omawiano i zaopiniowano 
materiały sesyjne w przedmiocie: 
- projekt regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2008 rok 
- projekt „ Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów     
  alkoholowych” za 2008 rok.    
 - projekty uchwał w sprawach: 
 - zamiaru likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Łukowie,, 
- wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu        
  zawarcia umowy dzierŜawy, 
 - zmieniającą uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od     
   środków transportowych, 

  - udzielenia pomocy finansowej dla powiatu makowskiego, 
- zmian w  budŜecie gminy Karniewo  na  2007 rok, 
- zakupienia działki na poszerzenie drogi w śabinie Karniewski, 

Komisja opracowała i przyjęła plan pracy  komisji na 2008 r.     
 PowyŜsze materiały zaopiniowano pozytywnie.  
  

    Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, 
BudŜetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 grudnia  br. komisja 
analizowała równieŜ wszystkie projekty uchwał. Analizując projekt uchwały w 
sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2008 rok stwierdzono, Ŝe 
proponowany wzrost dodatków dla nauczycieli w 2008 roku dodatkowo 
obciąŜy budŜet gminy kwotą ponad 2 tyś. zł. Zamiar likwidacji szkoły 
podstawowej w Łukowie nie był jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany.  
Projekty pozostałych uchwał zaopiniowano pozytywnie.  

Radny Andrzej Chełchowski – Komisja Rolnictwa, Przemysłu i Usług, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej na posiedzeniu w 
dniu 13 grudnia 2007 r. szczegółowo analizowała projekty materiałów będące 
przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. W projekcie „regulaminu wynagradzania 
nauczycieli – proponowane są tylko wzrosty dodatków, których wysokość 
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określa rada gminy. Zamiar likwidacji PSP w Łukowie – tu głownie zwracano 
na sprawę zagospodarowania budynku w sytuacji gdy szkoła byłaby 
zlikwidowana. Padały tu roŜne propozycje. Wszyscy widzimy, Ŝe koszt 
dziecka w omawianej placówce znacznie wzrasta. Pozostałe materiały sesyjne 
komisja zaopiniowała pozytywnie.  

Następnie radny Andrzej Chełchowski odczytał treść pisma jakie 
zostało skierowane na ręce Przewodniczącego Komisji Rolnictwa z ARiMR a 
dotyczyło odpowiedzi na pytanie złoŜone na piśmie przez radnego Michała 
Jasińskiego.  

 
  
Ad.pkt.6. 
 
 Radni interpelacji nie zgłaszali.  
   
Ad.pkt.7. 
 
 Pan Józef Stopa zabierając głos w dyskusji prosił o uchwalenie 
„Regulaminu wynagradzania w przedstawionej wersji. Mamy nauczycieli w 
dobrym wykształceniem. Nie ma lepszej motywacji do pracy od wyŜszego 
wynagrodzenia.  
 Przewodniczący Rady dodał, iŜ projekt uchwały jest pozytywnie 
zaopiniowany przez ZNP.  
 Głosów w dyskusji nie zabierano.   

Następnie radny Grzegorz Wawrzonkowski odczytał treść uchwały. 
Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XI/52/07 w sprawie w sprawie zasad 
wynagrodzenia nauczycieli, ustalenia regulaminu określającego  wysokość 
oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: 
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych 
składników wynagrodzenia, a takŜe wysokości, szczegółowych zasad 
przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego, w brzmieniu 
załącznika nr 2 do protokołu.      
  
Ad.pkt.8.   
 
 Pan Józef Stopa zabierając głos w przedmiotowej sprawie 
poinformował, iŜ od miesiąca lipca 2007 roku zmieniony jest skład osobowy 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Są to ludzie 
młodzi. Widać, Ŝe ich podejście do tych tematów jest nieco inne. Planowane 
są warsztaty dla rodziców, dzieci i młodzieŜy, bo to daje lepsze rezultaty niŜ 
tylko pogadanki.  Sądzimy, Ŝe pieniądze  nie będą wydatkowane na próŜno. 
 PoniewaŜ nikt z uczestników obrad nie zabierał głosu w dyskusji -   
Przewodniczący Rady odczytał projekt chwały w sprawie Gminnego 
programu profilaktyki i   rozwiązywania problemów  alkoholowych i 
narkomanii” na 2008 rok. 
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Radni jednogłośnie  podjęli  uchwałę Nr XI/53/07 w sprawie 
Gminnego programu profilaktyki i  rozwiązywania problemów  alkoholowych 
i narkomanii” na 2008 rok,  stanowiącą  załącznik nr 3 do protokółu. 
 
 Ad.pkt.9.    
 

Dobrze jest występować z takimi informacjami – mówił Pan Wójt. 
Występowaliśmy o dotację na zakup wyposaŜenia do Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej, który będzie zlokalizowany w starym budynku Urzędu 
Gminy. Środki w kwocie 8,5 tyś. zł. otrzymaliśmy. To musimy wprowadzić 
do budŜetu. W niektórych działach mamy oszczędności i moŜna je przenieść 
na inne działy i zadania.  

PoniewaŜ nikt nie zabierał głosu w dyskusji – Przewodniczący Rady 
odczytał projekt uchwały. Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/54/07 w 
sprawie zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2007 rok, stanowiącą  
załącznik  Nr 4  do protokółu. 
  
Ad.pkt.10.    
 
 Radny Michał Jasiński zabierając głos w dyskusji uznał, Ŝe problem 
zamiaru likwidacji szkoły w Łukowie pojawia się znowu. Znowu pojawiają 
się komplikacje. Statystyki z terenu obwodu szkolnego wykazują inne dane, 
niŜ liczba dzieci uczęszczających do tej placówki. Dzieci w rejonie jest dosyć 
sporo, ale gdzieś odchodzą. W 2007 roku naprawiono dach, poprawiono 
rynny, zakupiono siatkę do ogrodzenia. Moja decyzja w tej sprawie będzie 
stronnicza, będę się w tej sprawie wstrzymywał.  
 Radna Beata Jackowska podkreśliła, Ŝe zamiar likwidacji szkoły jest 
bardzo powaŜną decyzją. WaŜnym jest, by nie popełnić błędu. W 
uzasadnieniu nie jest podane nic na temat spraw kadrowych nauczycieli i 
osób spoza kadry nauczycielskiej.  
 Top jest bardzo trudna decyzja – powiedział Pan Stopa. To juŜ 
przeŜywaliśmy ze szkoła w Zelkach. NaleŜy jednak się zastanowić, o co nam 
chodzi, o dzieci, o nauczycieli, o budynek, otoczenie czy o grupę osób. Mnie 
chodzi o dzieci. Rodzice wysyłają dzieci do szkoły tam, gdzie jest wysoki 
poziom. W PSP łukowo wyniki z egzaminu zewnętrznego są najniŜsze w 
gminie. JeŜeli byśmy wiedzieli co z budynkiem, to pewnie byłoby dobrze. 
Czy chodzi nam o pieniądze, czy nam obojętne są drogi. Ja będą realizował to 
co ustali Rada. Proszę by do tej sprawy podchodzić bez emocji.   
 W lutym br. podejmowaliśmy juŜ taki zamiar – powiedział 
Przewodniczący rady.  Zamiar się nie udał. śeby zacząć rozmowy – trzeba 
coś zrobić. To jest początek drogi, to musi być indywidualna decyzja. Ja 
jestem absolwentem tej placówki mam do niej sentyment, ale nie ma złotego 
środka by tę placówkę utrzymywać. Jestem za tym by szkoła była dobrze 
ucząca.  
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Radny Grzegorz Wawrzonkowski  odczytał projekt uchwały.  
Radni 11 głosami „za”, przy 1 „przeciwnym” i 3 „wstrzymujących się  podjęli 
uchwałę Nr XI/55/07 w sprawie zamiaru likwidacji Publicznej szkoły 
Podstawowej w Łukowie, stanowiącą załącznik nr 5 do protokołu.     
 
Ad.pkt.11.    

 
PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu - Przewodniczący Rady 

odczytał projekt uchwały. Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/56/07 w 
sprawie uchwały w sprawie planu pracy Rady oraz stałych Komisji Rady 
Gminy  Karniewo na   2008 rok., w brzmieniu  załącznika nr 6 do protokółu.  

 
Ad.pkt.12.    
 
          PoniewaŜ nikt z uczestników obrad nie zabierał głosu w dyskusji, 
Przewodniczący Rady odczytywał treść projektów uchwał, a Rada 
jednogłośnie podjęła uchwały:   
- Nr XI/57/07 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu  
  makowskiego, w brzmieniu załącznika nr 7 do protokołu, 
  Nabycie działki na poszerzenie drogi gminnej – informował Pan Stopa. 
Jest to specyficzna uchwała, ale rada sołecka wsi śabin Karniewski dogadała 
się z mieszkanką swojej wsi, wyłoŜyli część pieniędzy i zwrócili się do nas o 
dofinansowanie. Ja wyraziłem zgodę na dołoŜenie 1 tys. zł. Jeśli tam będzie 
nowy właściciel moŜe nie wyrazić zgody.  
 Sołtys wsi śabin Karniewski – Pan Bartosiak Andrzej wyjaśnił, Ŝe 
problem przejazdu na tym odcinku drogi był juŜ od dawna, tylko nikt nic nie 
mówił. Teraz jest okazja, bo właściciele sprzedają ten grunt. 
 Widać, Ŝe jest tam zaangaŜowanie mieszkańców – stwierdził radny 
Grzegorz Wawrzonkowski. JeŜeli są moŜliwości winniśmy pozwolić na 
kupno tego kawałka gruntu.   
 Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie      

nabycia działki na poszerzenie drogi gminnej.  Radni jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XI/58/07 w sprawie nabycia działki na poszerzenie drogi 
gminnej, stanowiącą załącznik nr 8 do protokołu.   
  Pan Józef Stopa omówił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
podkreślając, Ŝe przy przepisywaniu załącznika zrobiono błąd. Nie wpisano 
jednego zera. 
  Wszystkie uchwały podatkowe przekazywane są do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej informował radny Grzegorz Wawrzonkowski. JeŜeli nie 
wprowadzimy zmian, to uchwała z 27 listopada będzie uchylona. 
Po przedstawieniu projektu uchwały Rada jednogłośnie podjęła uchwałę               
Nr XI/59/07 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych, stanowiącą załącznik nr 9 do protokołu. 
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 W tej chwili do podpisania umowy na wydzierŜawienie budynku 
ośrodka zdrowia w Karniewie – mówił Pan Wiesław Ochtabiński, Sekretarz 
Gminy, niezbędna jest stosowna uchwała Rady Gminy. Umowa jest juŜ 
przygotowana. Dochodzimy do tego, Ŝe remont będzie przeprowadzany przez 
urząd. W okresie zimy podejmiemy decyzję o usunięciu drzew.  
 Sprawy techniczne będą uzgadniane  w trakcie - uznał radny Grzegorz 
Wawrzonkowski. Decyzje o wydzierŜawieniu Pani Doktor Karczewskiej juŜ 
podjęliśmy.  
 Następnie Przewodniczacy Rady odczytał projekt uchwały. Rada 
jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/60/07 w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierŜawy, 
stanowiącą załącznik nr  10 do protokołu.  
 
Ad.pkt.13.    

 
 PoniewaŜ radni nie zgłaszali interpelacji, Wójt nie udzielał interpelacji.    
 
Ad.pkt.14.    
 
 Pan Jackiewicz Jan – sołtys wsi Obiecanowo, w swojej wypowiedzi 
nawiązał do sprawy remontu dróg Ŝwirowych i remontu mostu w 
Obiecanowie. Tam remont przeprowadza się kilka razy do roku. Ciągle 
wydawane są środki, a moŜe znalazłby rozwiązanie i wyremontował drogi raz 
a dobrze. Takie remonty nic nie dadzą. Za miesiąc czy dwa znowu jest to 
samo. MoŜe trzeba by podjąć jakąś inicjatywę, bo szkoda naszych pieniędzy.  
UwaŜam, Ŝe trzeba się nad tym zastanowić. W naszej wsi droga robiona jest 
raz w miesiącu. NaleŜy cos zrobić, tak by obie strony były zadowolone. 
Droga z Obiecanowa do Słoniaw, o to proszą mnie mieszkańcy, bo chcieliby 
pojeździć sobie rowerem. MoŜe by im w jakiś sposób pomoc. Chciałbym 
podziękować wszystkim radnym, bo jak wszyscy widzimy Rada pracuje dla 
nas wszystkich, a nie tylko dla urzędu. 
 Most w Obiecanowie – mówił Pan Wójt, jest tam rzeczywiście 
problem. Drogi, dopóki nie będą utwardzone, będziemy ponosili koszty. 
Czynimy starania by w tym zakresie robić jak najwięcej, jednak nie zrobi 
wszystkiego na raz. Ktoś musi być pierwszy a ktoś ostatni.     
 Następnie Pan Stopa poinformował o tablicach ogłoszeniowych do sołtysów. 
Po świętach będziemy rozwozili i trzeba będzie je gdzieś ustawić.  
  Radny Grzegorz Wawrzonkowski w swojej wypowiedzi nawiązał do 
tematu remontu dróg. Mamy plany na przyszły rok związane z 
zagospodarowaniem ziemi z wykonywanej ścinki poboczy. MoŜe uda się 
załatwić jakieś środki i zrealizować plany.  
 Pani Wioletta Lelewska – w imieniu Rady Rodziców Szkoły 
podstawowej w Łukowie powiedziała, Ŝe rodzice tej szkoły tak nie zostawią. 
Nie pozwolą na jej zamkniecie. W wakacje – jak juŜ mówił radny Jasiński 
rodzice wyremontowali dach, pomalowano klasy, korytarze itp.  To jest 
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jedyny ośrodek kultury. Dzieci musiałyby wstawać o 6 rano. O której będą 
wracały.  
 Ja chciałabym dodać – powiedziała Pani Tąbecka,  mówi się o 
bezpiecznym autobusie. Autobus zatrzymuje się na rozwidleniu dróg a nie na 
przystanku, czy to jest bezpieczne dla wysiadających dzieciaków.  
 Myślę, Ŝe sprawa autobusu nie jest wielkim problemem – uznał 
Przewodniczący Rady Gminy. Oprócz słów odnośnie remontów i całego 
funkcjonowania szkoły muszą być i środki finansowe.     
 
Ad.pkt.17 

 
Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 

wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady XI zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.  
 W związku ze zbliŜającymi się Świętami BoŜego Narodzenia 
Przewodniczący Rady złoŜył wszystkim najserdeczniejsze Ŝyczenia.  
 Następnie Ŝyczenia świąteczne złoŜył uczestnikom obrad Ksiądz 
Proboszcz Sławomir Filipski. Po Ŝyczeniach odśpiewano kolędę i po 
poświęceniu  opłatka podzielono się opłatkiem.   
 
Protokółowała :                       Przewodniczący Rady Gminy  
              
Danuta Michalska      
                                                       mgr Grzegorz Wawrzonkowski  
 
 
 
 
 


